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PROCESVERBAL 

 

Morën pjesë: Ismajl Kurteshi, predsednik, Teuta Haxhiu, Mufera Shinik,  Nezir Çoçaj, Driton 

Çaushi, Arbërie Nagavci, Fidan Rekaliu, Valentina Bunjaku – Rexhepi i Verica Čeranić. 

  

Odsustvovali su : Abdyl Salihu i Albulena Balaj – Halimaj. 

 

Ostali predstavnici: Ministar inovacija i preduzetništva  Besim Beqaj , KDI, mediji. 

 

Osoblje za podšku Komisiji : Lule Ymeri i Shaip Goxhuli. 

 

Sednicom je predsedavao, Ismajl Kurteshi, predsednik Komisije. 

 

 
 

                                                          Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Izveštavanje ministra za inovaciju i preduzetništvo  Besim Beqaj; 

3. Razno.  
 

Predsednik je konstatovao da su ispunjeni uslovi za početak rada Komisije i otvorio je sednicu 

prema dnevnom redu. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

 

Dnevni red je usvojen bez primedbi.  

 

2. Izveštavanje ministra za inovaciju i preduzetništvo  Besim Beqaj; 



 

Ismajl Kurteshi, predsedavajući, je istakao da je Komisija odlučila da pozove ministra za 

inovaciju Besim Beqaj u cilju informisanja o radu ovog ministarstva i šestomesečnim 

dostignućima , kao i o prioritetima. 

 

Besim Beqaj, ministar za inovacije i preduzetništvo, u njegovom izlaganju pred Komisijom 

govorio je o radu Ministarstva i ostalim dostignućima . 

On je rekao da je formiran Nacionalni savet za inovativnost i preduzetništvo, čiji je cilj da 

koordinira aktera koji se bave inovacijama i preduzetništvu, svrha je da se uvede inovacije i 

informacione tehnologije u ekonomskom razvoju. Dalje je naveo pokretanje programa i 

sredstava nevladinim organizacijama se očekuje da će biti izdvojeno za razvoj inovacija za start-

up. Bekaj je izjavio da je prvi put da je Ministarstvo napravio aranžmane za sufinansira od strane 

njemačke vlade kroz GIZ, gde je izolacija od 1,2 miliona evra za podršku privatnog sektora u 

oblasti inovacija i preduzetništva, takođe Beqaj navedenom odlukom Vlade saradnja sa nemačke 

vlade da se izgradi Nemački-kosovsku park u Prizrenu, dok je u Uroševcu 39 hektara prostora će 

biti pretvorena u park za inovacije i preduzetništvo. Bekaj je izjavio da je Mašinski fakultet u 

Prištini je obećao da deli prostor da postane Inovacioni centar u okviru Univerziteta. On je 

pokazao da očekuje i u drugim opštinama, u konkurenciji za stvaranje prostora za inovacije u 

Mitrovici i Peći. 

Valentina Bunjaku – Rexhepi, je istakla da Kosovo treba da korača u skladu sa vremenom kada 

je u pitanju digitalizacija. Ona je zahtevala informacije od ministra koji su kriterijumi koje jedna 

opština treba da ispuni da bi se opremila jednim centrom.  

 

Teuta Haxhiu, izveštavanje i zahvalio ministru na njegovoj spremnosti. Ona je rekla da bi volela 

da bude deo javne rasprave u vezi sa gore strategije. On je takođe rekao da je komisija nije bio 

obavešten o formiranju saveta i da nijedan član nije deo ovog saveta. S druge strane, ona je rekla 

da, iako je Ministarstvo inovacija ima sličan zakon Кomisiji zakona, Ministarstvo nosi 

odgovornost prema zakonu i da bi voleo da znam ko će biti njihov doprinos. Hadziju zatražio 

objašnjenje od ministra za centar u Đakovici, koji je nikada nije ponovo funksionalizirano  i 

konkretni koraci u vezi jačanja centar. Na kraju, ona je rekla da svaki doprinos pripisati 

mladalački starost, je od interesa za celu zemlju. 



 

Nezir Çoçaj, rekao je da je osnivanje ovog ministarstva je obećavajući od prakse drugih zemalja 

pokazuju da već Ministarstvo inovacija je sa funkcionalnom, više su napredovali toliko dobro na 

Кosovu, sa entuzijasta i inteligentan mladi mogu požnjeti isti uspeh. Cocaj ministar kritikovao 

njegov poziv za ne dolazi u odboru. On je rekao da ministar treba da se dođe na poziv od strane 

savetnika odbora, a ne i ostalih sledbenika.  

Driton Çaushi, SDP, zahvalio ministru za izveštaj. On je rekao da je način izveštavanja o 

nedoumice i probleme civilnog društva, građani i opozicija dobijaju smisao. On je rekao da se 

nada da je ovaj ministar je zaista ispunila praznina u RКS institucijama, da bi dovesti do 

inovacije proizvoda ili pomoć u oblasti obrazovanja i ekonomskog razvoja, jer nisu planirane 

konkretne aktivnosti niti Veće niti Ministarstvo. Çaushi je rekao mora biti prikazana zašto NVO 

su dodeljene fond od Start up-a i njegova briga je da nisu rekli razlog za ono što posebno izdvaja 

se ta sredstva i da li Ministarstvo ima strategiju održivost ovih centara. 

 

Ismajl Kurteshi, pitao ministra da oni nisu imali priliku da sarađuje sa MONT u smislu izrade 

zakona koji barem ime je sličan zakonu koji je Кomisija, gde je sponzor je bio MONT. On je 

takođe izrazio zabrinutost zbog terminologije na engleskom jeziku, koji bi vrlo dobro biti 

zamenjena terminima na albanskom jeziku. 

Fidan Rekaliu, rekao je nepobitna činjenica da je inicijativa naše mladosti nas je da budemo u 

korak sa trendovima u drugim zemljama, međutim, nema dovoljno prostora naših institucija. On 

je čestitao ministru za rad obavljen kao nada za mlade i poželeo nikakvu političku pristrasnost. 

 

Besim Beqaj, zahvalio članovima na podršci. On je rekao da je javni poziv svim opštinama na 

regionalnom nivou za partnerstvo na otvaranju regionalnih centara. Što se tiče saradnje opština 

sa javnim univerzitetima, on je rekao da gde god opštine sa univerziteta smatra da postoji 

dovoljno kapaciteta, Ministarstvo je spremno da nastavi sa centrima jer su ovi centri mogu da 

rade samo tamo gde postoje ideje da se obučeni, da pokrije troškove, jer, prema njegovim 

rečima, mladi na Кosovu napreduje mnogo brže nego što mi radimo institucije. 



On je rekao da se Zakon o inovaciji  i transfer znanja  ne završava sa naučnim radovima 

objavljenim u časopisu, ali funkcioniše povećanjem kapaciteta proizvodnje , produktivnosti i 

usluga. On je takođe rekao da će zakon regulisati inovatore i sredstva koja će biti rešeni u 

ekonomskom kontekstu, jer u suprotnom ne bi bilo investiciona vrednost. Što se tiče finansiranja 

nevladinih organizacija i start-up, on je rekao da ima preko 7 miliona za podršku privatnom 

sektoru i 1,5 miliona uloženo u nevladinim organizacijama, u saradnji sa Nemcima. S druge 

strane, Beqaj je izjavio da je Savet je savetodavni i nema karakter donošenja odluka i koji 

prihvata sve koji žele da učestvuju i kreiraju svoja mišljenja.  Savet se bavi dokumentima  koje 

izrađuje  ministarstvo, ali ne donosi odluke jer je njegova uloga savetodavna.  

Ismajl Kurteshi, se zahvalio ministru na izveštavanju o radu ministarstva i ministru je poželeo 

srećan rad.  

 

Sednica je zaključena u 12:00. 

 

 

Izradilo: 

Osoblje za podršku Komisiji . 

                                                                                                    Predsednik Komisije,                                                                                                        

                                                                                                        Ismajl Kurteshi 


